
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DE LA JUNTA PERMANENT DE FACULTAT 

CELEBRADA EL 31 D’OCTUBRE DE 2014. 

A Bellaterra a les 10:00 del dia 31 d’octubre de 2014, es reuneix la Junta Permanent de 

la Facultat en sessió ordinària sota la presidència del Sr. Degà, actuant com a secretari el 

secretari de la Facultat i amb l’assistència dels següents membres de la Junta: Antoni 

Méndez (degà), Lluís Casas (secretari i vicedegà), Verònica Ahufinger (vicedegana) 

Laia Saumell (vicedegana), Joan Suades (vicedegà), María Luisa Arboleya, Anna 

Barragán, Xavier Bardina, Mercè Capdevila (en substitució de Rosa Mª Ortuño), 

Magdalena Maria Caubergh, Mercè Corbella, Rafel Escribano, Mercè Farré, Nicolás 

Guiller Ferrer, Jordi Galaso, Jordi Gené, Àngels González, Marta González, Montserrat 

Mallorquí, Carles Navau, M. Carmen Pérez, Mª Teresa Puga, Maria del Mar Puyol, 

Josep Ros, Àlvar Sánchez, Santiago Suriñach, Daisuke Takegami i Manel del Valle. 

S’excusen: Jordina Belmonte, Rafael Contreras, Josep Pascual, Rosa Mª Sebastián, Joan 

F. Piniella, Antoni Teixell i Joan Rieradevall. 

L’ordre del dia és: 

1. Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió ordinària anterior de data 18.07.14. 

2. Informe del degà. 

3. Aprovació, si escau, de la proposta de tribunals per a la concessió de premis 

extraordinaris per a la promoció 2013-2014. 

4. Aprovació, si escau, de la delegació a la Comissió d’Afers Acadèmics i 

d’Avaluació de la Facultat de Ciències de l’aprovació dels tribunals per a la 

concessió de premis extraordinaris i de la concessió de premis extraordinaris. 

5. Aprovació, si escau, de la modificació de la composició de les comissions 

d’Intercanvi, de Postgrau i d’Afers Acadèmics i d’Avaluació de la Facultat de 

Ciències. 

6. Informació i ratificació dels acords presos a les darreres Comissions d’Afers 

Acadèmics i d’Avaluació de la Facultat. 

7. Informació i ratificació dels acords presos a les darreres Comissions de Postgrau 

de la Facultat. 

8. Afers de tràmit. 

9. Torn obert de paraules. 

 

 

1.-Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió ordinària anterior de data 18.07.14. 

 

S’aprova, per assentiment, l’Acta de la sessió ordinària de la Junta Permanent de 

Facultat de data 18.07.14. 

 

 

 

 



2.-Informe del degà. 

 

El degà comença donant la benvinguda als nous membres de la Junta de Facultat: Àlvar 

Sánchez (Dpt. Física) i Joan Francesc Piniella (Dpt. Geologia), que passen a formar-ne 

part pel fet que el nou degà (Antoni Méndez) i el nou cap de departament de Geologia 

(Antoni Teixell) ja eren membres de la Junta i ara en són membres nats. També 

s’agraeix la tasca desenvolupada als coordinadors adjunts de les titulacions de Química 

(Jordi Hernando), Nanociència i nanotecnologia (Gemma Garcia) i Física (Ramon 

Muñoz) que deixen el seu càrrec i es dóna la benvinguda als seus relleus: Jean-Didier 

Maréchal, Pilar Casado i Marta González respectivament. 

 

A continuació, el degà explica que el procés d’acreditació de les titulacions continua 

endavant malgrat la possible interacció amb el futur nou decret de graus i màsters. El 

procés afecta a 7 graus i 4 màsters. D’aquests, hi ha 5 graus i 2 màsters que si no 

s’acrediten, el curs vinent seria el darrer en què podrien admetre estudiants, per bé que 

en el cas del Màster europeu en Environmental Studies - Cities and Sustainability potser 

no caldria fer-la pel fet de ser un master europeu que ja té els seus propis mecanismes 

d’acreditació. Com ja es va dir l’acreditació consistirà en la preparació d’un 

autoinforme i una visita única al centre per a totes les titulacions per part de l’AQU 

(prevista pel primer semestre de 2015) en què es reuniria amb els diversos col·lectius. 

L’oficina de qualitat docent (OQD) ha indicat que els autoinformes tindran un format 

semblant als informes de seguiment i en referència a la possible interacció amb el futur 

decret de graus i màsters, que la feina que es derivi del procés d’acreditació seria, en 

bona part, utilitzable en el procés de verificació de les titulacions reestructurades.  

Passant al tema del futur decret de graus i màsters, el degà informa de la reunió que hi 

hagué amb els coordinadors de grau i el Vicerector de Professorat i Programació 

Acadèmica destacant que l’esborrany del nou decret no fixa la durada dels graus en 180 

crèdits sinó que podran tenir entre 180 i 240 crèdits; també destaca que s’hi estableix que un 

cop aprovat, els alumnes dels graus actuals passarien immediatament al nou model de graus. 

L’única novetat rellevant més enllà de l’esmentada reunió és que la secretaria d’Estat vol 

retardar la sortida d’aquest decret fins a la primavera de 2015, per bé que hi ha algunes 

universitats catalanes que ja estan preparades per implantar els graus reformats.. En aquest 

sentit, la recomanació del vicerector és que no ens precipitem però que no perdem el fil del 

que passa i ens anem preparant per si cal actuar amb rapidesa. El degà destaca la multitud 

d’incerteses que hi ha sobre el contingut, el calendari d’aplicació i els aspectes econòmics 

relacionats amb aquest futur decret. Al mateix temps, el degà, apunta que per primer cop 

tindríem la possibilitat de dissenyar graus i màsters simultàniament i que segurament on hi 

haurà més feina és en la reestructuració dels màsters (que podrien dissenyar-se com a 

programes bianuals o bé anuals amb estructura additiva). Finalment el degà indica que un 

primer pas que es vol impulsar és la creació d’un grup de treball per pensar amb visió global 

el futur mapa de titulacions construint una o diverses propostes per a discutir-les a nivell de 

facultat, departament o de comissions de docència. 



El degà passa a comentar que a la darrera junta es va dir que de cara a 2015 

s’implementarà un nou model de repartiment del pressupost de la Facultat i que s’hi està 

treballant. 

Un altre punt de l’informe del degà tracta el nivell de matriculació de nou ingrés, que ha 

estat molt bo per a la Facultat, tot i que s’ha tancat  amb un lleuger overbooking (+44) 

als graus. De les 570 places ofertades se n’han assignat 614. Aquesta sobrereserva és 

conseqüència del procés de rematriculació que s’executa des de l’Oficina de 

Preinscripció que envia els estudiants i que té en compte factors com l’índex 

d’abandonament de les titulacions malgrat que aquests abandonaments rarament es 

produeixen durant el primer curs. L’overbooking no és greu llevat del que s’ha produït 

als graus de Química i Física+Química, que entre tots dos tenen una sobrematrícula de 

15 alumnes, la qual cosa gairebé constitueix tot un grup addicional de laboratori. Al 

grau de Ciències Ambientals també hi ha hagut un overbooking important (d’11 

alumnes). Pel que fa als màsters les dades de matriculació són més variables i en alguns 

casos s’hi constata una disminució important. Una part positiva de la reestructuració de 

graus i màsters és que serà una oportunitat de fer més viables els màsters. 

Sobre els actes de la celebració de Sant Albert, el degà comenta que es farà la sessió 

conjunta amb la Facultat de Biociències el dimecres 12 de novembre al matí i que com a 

novetat hi haurà un tast de poesia. La conferència la impartirà el prof. Jordi Pascual 

sobre nanociència pel fet que al curs 2013-2014 s’ha graduat la primera promoció del 

grau de Nanociència i Nanotecnologia. L’acte de lliurament de diplomes als nous 

titulats, es farà el divendres 14 a les 5 de la tarda, molt probablement a l’Auditori de 

Lletres. 

El degà dóna la paraula a la vicedegana d’Estudiants que intervé per a comentar que 

s’està implementant a la Facultat la nova normativa de delegats aprovada a l’UAB i que 

s’està mirant de constituir el Consell d’Estudiants. Actualment s’està consensuant el 

reglament d’aquest consell amb diversos representants d’estudiants i que quan estigui a 

punt la Junta l’haurà d’aprovar. La vicedegana també informa sobre les beques 

d’activitats acadèmiques dirigides (AAD) que convoca l’AGAUR sempre amb una 

finestra de temps molt estreta i que comporta també fer una priorització dels candidats 

amb molt poc marge de temps. 

Finalment el degà recupera la paraula per anunciar que es convocarà una Junta de 

Facultat Ordinària per al dimecres 17 de desembre. 

 

S’obre un torn d’intervencions. 

 

Manel de Valle esmenta que l’overbooking a la titulació de Química s’ha produït per la 

conjunció de diversos factors com ara un percentatge molt baix d’anulació de matrícula 

i també d’alumnes provinents de cicles formatius (que convaliden les pràctiques i per 

tant no ocupen els laboratoris), tot plegat farà que al grup de matí es produeixi una 

sobresaturació dels laboratoris. 



 

Àngels González, com a membre de la comissió de seguiment de la doble titulació 

Física+Química demana que hi hagi més informació sobre aquestes sobrereserves, que 

no s’havien produït mai a aquest nivell. 

 

El degà respon que s’intentarà vetllar per tal que aquesta situació no es repeteixi. 

 

3.-Aprovació, si escau, de la proposta de tribunals per a la concessió de premis 

extraordinaris per a la promoció 2013-2014. 

 

El degà llegeix la proposta de membres dels tribunals i a continuació s’aprova per 

assentiment la proposta de tribunals per a la concessió de premis extraordinaris 

per a la promoció 2013-2014. (doc. 1) 

 

4.-Aprovació, si escau, de la delegació a la Comissió d’Afers Acadèmics i d’Avaluació 

de la Facultat de Ciències de l’aprovació dels tribunals per a la concessió de 

premis extraordinaris i de la concessió de premis extraordinaris. 

 

El degà proposa que, atès que no s’ha generat mai cap qüestió relacionada amb la 

confecció dels tribunals de premis extraordinaris ni en les seves actuacions, es delegi la 

capacitat de configurar aquests tribunals i ratificar les seves decisions a la Comissió 

d’Afers Acadèmics i d’Avaluació. S’ha consultat aquesta possibilitat al Gabinet Jurídic 

i no hi ha trobat cap objecció. La delegació d’aquestes funcions es proposa atenent a 

criteris de dinamització ja que la convocatòria de la Comissió d’Afers Acadèmics i 

d’Avaluació presenta una major flexibilitat i permet convocatòries de caire virtual. 

 

Nicolás Guiller Ferrer demana si la concessió de premis extraordinaris podria fer-se 

amb més diligència. 

 

El degà respon que efectivament es podria fer abans i que justament si es delegués 

aquesta funció a la Comissió seria més fàcil agilitzar-la. 

 

S’aprova per assentiment la delegació a la Comissió d’Afers Acadèmics i 

d’Avaluació de la Facultat de Ciències de l’aprovació dels tribunals per a la 

concessió de premis extraordinaris. 

S’aprova per assentiment la delegació a la Comissió d’Afers Acadèmics i 

d’Avaluació de la Facultat de Ciències de la concessió de premis extraordinaris. 

 

5.-Aprovació, si escau, de la modificació de la composició de les comissions 

d’Intercanvi, de Postgrau i d’Afers Acadèmics i d’Avaluació de la Facultat de 

Ciències. 

 

El degà repassa l’historial de creació de les comissions esmentades a partir de 

normatives generals que s’han concretat des de la Facultat. 



 

El degà detalla la composició de la comissió d’Intercanvi destacant que dels dos 

coordinadors de màster que hi figuren, un ha de ser de màster europeu. Atès que els 

màsters europeus (Erasmus Mundus) ja tenen el seu propi sistema d’intercanvi aliè al 

programa Erasmus+ es proposa que la comissió passi a tenir simplement dos 

coordinadors de màster. A la comissió també hi ha d’haver dos estudiants i s’espera que 

amb la creació del consell d’estudiants sigui el propi consell qui els designi, o bé la 

mateixa comissió els nomeni amb caràcter rotatori. 

 

Nicolas Guiller Ferrer demana quin és el paper dels representants d’estudiants en 

aquesta comissió. 

 

El vicedegà d’Intercanvi respon que, com en totes les altres comissions, els 

representants d’estudiants hi poden rebre informació i vehicular peticions o queixes 

sobre qualsevol incidència lligada a la temàtica de la comissió. 

 

S’aprova per assentiment la modificació de la composició de la Comissió 

d’Intercanvi que tindrà la composició següent: 

 

- Vicedegà/na responsable de Mobilitat i Intercanvi, que la presideix 
- Vicedegà/na responsable dels Estudiants 
- Els/les coordinadors/es d’Intercanvi de cada estudi de Grau de la Facultat  
- 2 representants dels/de les coordinadors/es de Màster  
- 2 estudiants matriculats/des en algun Grau o Màster de la Facultat 
- El/la gestor/a Acadèmic/a de la Facultat o persona en qui delegi 

 

 

Pel que fa a la comissió de postgrau, el degà en repassa la composició actual i l’única 

modificació que proposa és que la presideixi el vicedegà de Postgrau en comptes del 

vicedegà d’Afers Acadèmics i Avaluació. Fins ara el vicedegà d’Ordenació Acadèmica i 

Avaluació també s’encarregava dels afers de postgrau però en l’estructura del nou 

equip, els postgraus i màsters són responsabilitat del vicedegà d’Economia i Postgrau. 

També destaca que hi ha d’haver dos representants d’estudiants de màster que podrien 

anar rotant anualment. 

 

Santiago Suriñach voldria que el deganat informés als departaments de a quines 

comissions cal que hi enviïn representants. 

 

El degà respon que la comissió de Postgrau és l’única que té representants 

departamentals, per bé que això es podria modificar; i que quan se’n requereixen es 

sol·liciten als departaments.  

 

S’aprova per assentiment la modificació de la composició de la Comissió de 

Postgrau que tindrà la composició següent: 

 



- Vicedegà/na  responsable de Postgrau, que la presideix 
- Vicedegà/na responsable dels Estudiants 
- Un representant de cada Departament adscrit a la Facultat (Física, Química, 

Matemàtiques i Geologia) i un representant de l’ICTA 
- 3 representants dels coordinadors de Màster 
- Un professor que imparteixi docència en algun Màster 
- 2 estudiants matriculats en algun Màster 
- El/la gestor/a Acadèmic/a de la Facultat o persona en qui delegi, amb veu i sense vot 

 

 

Pel que fa a la comissió d’Afers Acadèmics i d’Avaluació, el degà esmenta que 

teòricament hi havia un representant d’estudiants per titulació però amb el nou mapa de 

graus i dobles graus cal reorganitzar aquesta representativitat. El degà proposa que en 

formin part 4 estudiants de titulacions diferents. 

 

Jordi Galaso diu que quatre li semblen pocs representants. 

 

Xavier Bardina apunta que malgrat la teòrica representativitat actual a la comissió totes 

les places de representants d’estudiants estan vacants.  

 

Jordi Galaso diu que malgrat tot li sembla que hi hauria d’haver representants de totes 

les titulacions o que siguin rotatoris. 

 

El degà ho troba excessiu i que si són rotatoris caldria que per exemple el consell 

d’estudiants passés la llista de representants abans de la convocatòria de reunions de la 

comissió. 

 

Jordi Galaso declara que es podria fer així si s’avisés amb prou antelació de les 

convocatòries. 

 

El degà demana que els representats tinguin un certa vigència i que només es canviessin 

els noms per a les convocatòries presencials de reunions de la comissió, però no pas per 

a les virtuals. 

 

Xavier Bardina proposa que es designin 4 representants i diversos suplents de totes les 

titulacions i que a cada reunió presencial hi assisteixin representants o suplents en 

funció de l’ordre del dia. 

 

Tothom troba molt oportuna la proposta. 

 

S’aprova per assentiment la modificació de la composició de la Comissió d’Afers 

Acadèmics i Avaluació que tindrà la composició següent: 

 

- Els vicedegans/es responsables d’Afers Acadèmics, de Postgrau i d’Estudiants i el/la 
secretari/a de la Facultat.   



- Els/les coordinadors/es d’estudis de Grau  
- 4 estudiants de graus diferents de la Facultat de Ciències 
- El/la gestor/a Acadèmic/a de la Facultat o persona en qui delegi, amb veu i sense vot 

 

 

6.-Informació i ratificació dels acords presos a les darreres Comissions d’Afers 

Acadèmics i d’Avaluació de la Facultat. 

 

La vicedegana d’Afers Acadèmics i d’Avaluació explica els darrers acords presos que 

fan referència: i) a la proposta de tribunals per a la concessió de premis extraordinaris ja 

esmentada anteriorment; ii) reconeixement de 4 crèdits del curs de postgrau 

Introduction to Innovation & Entrepreneurship en el grau de Nanociència i 

Nanotecnologia i iii) al nombre de delegats dels/de les estudiants de la Facultat de 

Ciències per grup acadèmic (un representant per grup de docència i un per curs a les 

dobles titulacions). 

 

Es ratifiquen els acords presos per la Comissió d’Afers Acadèmics i d’Avaluació a 

la sessió de data 20 d’octubre de 2014. 

 

7.-Informació i ratificació dels acords presos a les darreres Comissions de Postgrau de 

la Facultat. 

 

El vicedegà d’Economia i Postgrau explica que s’ha aprovat una nova diplomatura de 

postgrau en Dinamització Local Agroecològica. El vicedegà explica que la proposta va 

sorgir de l’ICTA i de l’IGOP; que per a la seva aprovació es va demanar un informe a 

les facultats de Ciències Polítiques i Sociologia, Ciències i Biociències. Des de la nostra 

facultat es va demanar si el nou estudi representaria algun tipus de cost o feina 

addicional per a la secretaria. La resposta fou negativa per a les dues qüestions. Totes 

les facultats van emetre informes favorables i es va acordar que aquest estudi estigués 

adscrit a la Facultat de Ciències. 

 

El degà precisa que com a títols propis l’UAB ofereix màsters, diplomatures de 

postgrau i cursos d’especialització. Les diplomatures de postgrau equivalen, en nombre 

de crèdits, a mig màster. 

 

Es ratifiquen els acords presos per la Comissió de Postgrau a la sessió de data 16 

d’octubre de 2014. 

 

8.-Afers de tràmit. 

 

El degà informa de la constitució de diversos tribunals de reavaluació, tribunals de 

compensació i tribunals de revisió extraordinària d’exàmens. 

 

9.-Torn obert de paraules. 



 

S’obre un torn de paraules  

 

Santi Suriñach  reclama informació sobre el bloqueig en l’emissió de títols de grau que 

sembla que finalment s’ha desencallat. 

 

El degà explica que es tractava d’un problema en el format de les memòries dels 

primers graus que es van posar en funcionament (Física i Matemàtiques) que no es 

corresponien amb els formats actuals, per exemple a Física hi havia uns itineraris mal 

configurats i per això no hi havia autorització per a l’emissió de títols. En alguns casos 

concrets, alguns alumnes que necessitaven el títol amb urgència van reclamar-ho al 

rectorat i se’ls va resoldre favorablement l’emissió del títol. Això ha precipitat que la 

Facultat reclamés el desbloqueig de la situació que provocava la manca de resposta per 

part del Ministeri. Finalment es va acordar donar un ultimàtum al Ministeri i que si no 

s’obtenia resposta a partir d’una determinada data entendríem que ho resolien 

favorablement. La data ja ha arribat i per tant s’ha desbloquejat l’emissió de títols. 

 

La vicedegana d’Estudiants explica que la urgència de crear les comissions de Revisió 

del Pla d’Estudis del Grau de Física primer, i després de Matemàtiques estava lligada a 

aquesta qüestió. 

 

S’obre un segon torn de paraules  

 

Lluís Casas informa del procés electoral que s’ha posat en marxa per a l’elecció de 

representants d’estudiants per a cobrir les vacants existents al sector C de la Junta de 

Facultat i reclama als representants d’estudiants presents i a tot el professorat que ho 

publicitin tant per aconseguir candidatures com per incentivar la participació en les 

votacions. 

Nicolás Guiller Ferrer demana que s’informi més bé sobre les característiques de la 

convocatòria electoral. 

 

Lluís Casas explica que es pot trobar tota la informació a la web de la Facultat i que 

pren nota de la demanda per a properes comunicacions electorals. 

 

S’aixeca la sessió a les 11:24 de la tarda. 

 

Bellaterra (Cerdanyola del Vallès), a 31 d’octubre de 2014. 

 

 

Secretari:      Vist i plau 

       Degà 


